

ENGLISH

Dear members and friends of the KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY (CYPRUS),

Due to some technical issues the 5th Issue of our newsletter did not reach you on time. So we include here a summary of what you have missed, so that you can be informed about the latest news and watch the recorded events online for free.

Watch [here](#) the celebrations for Cyprus's Global Astronomy Month and the very interesting presentation which talks about [The Total Solar Eclipse as Origin of Faith](#).

Find out about the [International Day of Light 2024](#) celebrations in Cyprus.

In addition you may watch our Online Science Café which was held on Tuesday, May 28 at 20:00 and is related to [James Webb and Hubble Space Telescopes](#).

In cooperation with the ["Unique Smiles"](#) we held a charity event for children with rare diseases, giving them the opportunity to learn about space and experience telescope observations.

We are proud to present to you the achievements of our KITION ASTRONOMY ACADEMY students.

Students of ["The Worlds of Astronomy"](#) (Gymnasium level) and ["Astronomy Principles"](#) (Lyceum level) participated at the 11th Cyprus Astronomy and Astrophysics Olympiad.

Three students won medals:

Kyriakos Dymiotis – Gold medal

Matvey Dubishkin – Gold medal

Michalis Dymiotis – Silver medal

Five students form the Cyprus's team which will go to Brazil and participate in the International Olympiad on Astronomy and Astrophysics. Three out of five students are our students; Kyriakos Dymiotis, Matvey Dubishkin and Ara Mahdessian. These students are studying and being prepared for these Olympiads at the Kition Astronomy Academy. Our congratulations to all of them for such high achievements!

If you or someone you know is interested to prepare for the Olympiads, join us to learn about important astronomical topics, including pass papers from previous International Olympiads. Develop the understanding of the main astronomical and mathematical concepts, the ideas of energy, elementary particles and gravitational lensing. Learn the application of integration, study spherical astronomy, angular momentum and curved space-time. Registration for the [Kition Astronomy Academy](#) for academic year 2024-2025 has already started.

Give your children a unique experience. Register them to ["Summer at the Kition Observatory"](#).

Join our spacewalk...

Best regards,

George Troullias

Director, KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY

9 Ammochostou Street, Kiti, Larnaca, 7550, CYPRUS

Contact Phone: + 357 99991111

WEBSITE: www.astronomycyprus.eu E-MAIL: planetarium@cytanet.com.cy

FACEBOOK: <https://www.facebook.com/KITIONPLANETARIUMOBSERVATORY>



Дорогие друзья ПЛАНЕТАРИЯ И ОБСЕРВАТОРИИ КИТИОНА (КИПР),

По техническим причинам пятый выпуск нашего информационного бюллетеня не дошел до вас вовремя. Поэтому сюда включено краткое изложение пропущенного.

По этой ссылке на наш [канал Ютуб](#) можно посмотреть празднование Всемирного месяца астрономии на Кипре с интересным докладом о связи описания полного солнечного затмения с происхождении веры. Международный день света отмечается по всей планете, как это проходило на Кипре в 2024 года можно посмотреть в записи на нашем [канале Ютуб](#). Наше онлайн-кафе, которое состоялось во [вторник, 28 мая, в 20:00](#) было посвящено космическим телескопам Джеймса Уэбба и Хаббла. Запись этой встречи содержит и интервью школьников Кипра, которые будут представлять страну на международной олимпиаде по астрономии и астрофизике и которые рассказали, как они готовятся к олимпиадам.

Совместно с благотворительной организацией «[Unique Smile](#)» мы провели благотворительную акцию для детей с редкими заболеваниями, дав им возможность узнать о космосе и получить опыт наблюдений в телескоп.

Мы с гордостью представляем вам достижения студентов нашей [Астрономической академии Китиона](#).

Учащиеся «[Астрономических миров](#)» (гимназия) и «[Элементов астрономии](#)» (лицей) 27 апреля учувствовали в XI Кипрской олимпиаде по астрономии и астрофизике Трое студентов завоевали медали:

Кириакос Димиотис – золотая медаль
Матвей Дубишкин – золотая медаль
Михалис Димиотис – серебряная медаль

В этом году пять учащихся составят сборную Кипра, которая отправится в Бразилию для участия в Международной олимпиаде по астрономии и астрофизике. Трое из пяти — это наши учащиеся: Кириакос Димиотис, Матвей Дубишкин и Ара Махдесян. Они обучаются и готовятся к олимпиадам в Астрономической академии Китиона. Поздравляем их всех с такими высокими достижениями!

Если вы или кто-то из ваших знакомых заинтересован в подготовке к олимпиадам, присоединяйтесь, чтобы развить навыки, используя задачи международных олимпиад. Программа разработана так, чтобы заложить астрономические и математические основы, представления об энергии, элементарных частицах вплоть до гравитационного линзирования. Практическое применение интегрирования, сферической астрономии, углового момента и искривленного пространства-времени закрепляют навыки и расширяют кругозор. Регистрация в [Астрономическую академию Китиона](#) 2024-2025 учебного года уже началась.

Ещё есть возможность записать своих детей на циклы «[Лета в обсерватории Китиона](#)». Летняя школа предлагается в июне и июле.

Если вы хотите организовать образовательное мероприятие по астрономии или науке, [обращайтесь к нам](#).

Присоединяйтесь к нашей космической прогулке...

С наилучшими пожеланиями,

George Troullias

Director, KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY

